
 

 

  

MKB-LV Jaarverslag 2023  
  
Voorwoord voorzitter 
  
Wat een jaar! Zoals we in het voorwoord van het vorige jaarverslag hebben verteld zijn we bij 
veel ondernemers langs geweest om op te halen waar behoefte aan is. Met het resultaat 
daarvan zijn we in 2023 aan de slag gegaan, en hoe. Er zijn gedurende het jaar serieuze 
ideeën gesmeed en plannen gemaakt met MKB Den Haag en MKB Westland om samen te 
werken aan grensoverschrijdend ondernemen. Kansen! Samenwerken loont. Het is waardevol 
onze leden met elkaar in contact te brengen en op breder niveau te kunnen netwerken.  

 
Er is ook een lijntje gelegd met VNO NCW onder andere om te sparren over het 
verduurzamen (en verenigen van) bedrijventerreinen. We hebben daarop direct doorgepakt en 
gesprekken gevoerd met de bedrijventerreinen Populierendreef en De Star. Er is op dit 
onderwerp nog een hoop te doen, we blijven dit monitoren en coördineren. Het MKB bestuur is 
inmiddels ook lid geworden van Stichting Bedrijventerreinen Haaglanden. Ook hier worden 
ondernemers uit groot Haaglanden (waaronder Leidschendam-Voorburg) met elkaar in contact 
gebracht. 

 
Zoals vorig jaar aangekondigd heeft ons team een start gemaakt met de organisatie van 
themabijeenkomsten over ‘investeren in het MKB’ en over de ‘energietransitie’. Beide 
bijeenkomsten zijn zeer positief ontvangen en ik dank de bestuursleden die daar veel tijd en 
energie in hebben gestoken. 

 
Wethouder Economie Astrid van Eekelen en ik hebben wederom veel bedrijven bezocht, 
nieuwe bedrijven verwelkomd en - waar mogelijk - problemen direct aangepakt. Een nieuwe 
ondernemer ondervond bijvoorbeeld moeilijkheden met het vergunningentraject maar door 
onze bemoeienissen is er een passende oplossing gevonden. 

 
Energie! Dat is wat ondernemers hebben. Tomeloze energie, passie en bevlogenheid. Dat is 
waar wij het als MKB bestuur ook voor doen. Het is fijn om een spil te kunnen zijn in een web 
van -soms ingewikkelde- zaken. 

 
De energiescan is een daverend succes gebleken! Alle beschikbare scans zijn door onze 
ondernemers benut. En - goed nieuws - wegens succes is de energiescan verlengd. Dat is 
maar goed ook want de overheid heeft ook onlangs besloten de salderingsregeling te 
verlengen. Heb je de scan nog niet aangevraagd? Doen! Hartstikke nuttig en de kosten voor 
de scan dragen wij (MKB LV, samen met de gemeente LV en de Rabobank). 

 
In 2023 heeft ook het Platform Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt niet stil gezeten. Als 
belangrijke stakeholder binnen dit waardevolle netwerk behartigen wij de belangen van alle 
ondernemers in onze gemeente! Jullie input is daarbij essentieel. 

 
Hebben jullie suggesties, ideeën of willen jullie hierover met ons (bestuur MKB LV) in 
gesprek? Schroom dan niet en neem contact met mij op: 06-55337257 

 
MKB LV komt op voor de belangen voor alle ondernemers in onze gemeente. Ben je nog geen 
lid? Sluit je dan zo gauw mogelijk bij ons aan. Daar krijg je echt geen spijt van. 



 

 

Het is van groot belang om de stem van de ondernemer te laten horen. Dat kunnen we niet 
zonder jullie inbreng. En voor de kosten hoef je het echt niet te laten. Voor een klein bedrag 
ben je al lid van MKB LV. 

 
Wij gaan voor een inspirerend 2024 en hopen je gauw te zien of spreken. 
Benieuwd naar onze agenda? Kijk op onze website. 

 
  
Benedikte Zijlstra 
Voorzitter MKB LV 
  



 

 

 
  
  
Inleiding en belangrijkste activiteiten 
  
Inleiding 
Het jaar 2023 was een druk jaar voor MKB LV. Naast de drukbezochte BBQ na de ALV op 
maandag 5 juni, hebben we themabijeenkomsten georganiseerd, een ondernemersborrel op 
bedrijventerrein De Star, zijn veel bedrijven bezocht en hielden wij bijpraatborrels waar onze 
leden uiteraard welkom zijn. Als afsluiting van het jaar waren de leden welkom op de 
eindejaarbijeenkomst in Rijswijk. Hert ledenaantal is gegroeid, maar het is onze ambitie om 
dat verder te laten oplopen. 

 
Onze belangrijkste doelstelling is het behartigen van de belangen van lokale ondernemers bij 
de overheid op verschillende niveaus en bij andere organisaties. Om dat goed te doen zijn wij 
vertegenwoordigd in verschillende overlegstructuren waar we steeds de stem van de 
ondernemer laten horen. Dat doen we bij het Platform Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt, 
dat deden we bij de Retail Innovatie & Experience Campus en we zijn lid geworden van de 
Stichting Bedrijventerreinen Haaglanden. We zijn beter vertegenwoordigd in regionale 
overlegfora, o.a. met MKB Den Haag en MKB Westland. Periodiek spreken we ook de 
bestuurlijke top van de gemeente, want het is van belang om met hen goede relaties te blijven 
onderhouden. 

 
Toch kunnen we nog een verbeterslag maken en daarom is hard gewerkt aan een interne 
professionaliseringsslag. De website moet actueler, de agenda moet voor iedereen zichtbaar 
zijn en onze bereikbaarheid kan nog worden verbeterd. Daar werken we hard aan. 
In 2024 gaan we wederom themabijeenkomsten organiseren; in het voorjaar over mobiliteit en 
kort na de zomer proberen we een lokale arbeidsmarkt op te zetten waarbij we streven om 
ondernemers met vacatures direct kennis te laten maken met werkzoekenden uit de 
gemeente. Mocht je willen bijdragen aan een van deze activiteiten of heb je suggesties voor 
andere actuele onderwerpen, meld je bij een van ons. 
  
Ontwikkelingen 
 
Detailhandel 
Sinds 2020 is MKB LV actief betrokken geweest bij de Retail Innovatie & Experience Campus 
om retailondernemers in onze gemeente met behulp van onderwijsinstellingen en studenten te 
ondersteunen toekomstbestendiger te worden. Eind december 2023 is de Retail Innovatie & 
Experience Campus gestopt en kunnen we terugkijken op een samenwerking die waardevolle 
inzichten heeft opgeleverd en verschillende tastbare resultaten. Denk aan de 
consumentenapps voor winkelgebieden Julianabaan en Leidschendam Centrum, praktische 
hulpmiddelen voor retailers om hun digitale zichtbaarheid te verbeteren, gezamenlijke 
commerciële acties rond Moederdag en Sinterklaas en aanbevelingen voor de ondernemers in 
winkelgebieden om de aantrekkingskracht van de kernwinkelgebieden in Leidschendam-
Voorburg te versterken. De contacten die in de afgelopen jaren zijn gelegd bieden houvast om 
ook in het komende jaren de belangen van retail ondernemers te blijven behartigen. 
  
 
  



 

 

Bereikbaarheid & mobiliteit 
Nog steeds vormt de verkeersdrukte op de af- en aanvoerroutes van de Mall of the 
Netherlands regelmatig voor opstoppingen en vertraging; niet alleen op de N14 zelf maar ook 
op de aansluitende wegen. Dit ondanks de maatregelen die de gemeente, Unibail Rodamco 
Westfield en Rijkswaterstaat tot nu toe hebben genomen. MKB LV voert regelmatig 
gesprekken met de verantwoordelijke wethouder en ambtenaren over alternatieve oplossingen 
om de verkeers- en parkeerdruk te verlagen, waaronder het stimuleren van deelmobiliteit. 
Binnenkort verwachten we concrete voorstellen en oplossingen te presenteren waarmee de 
bereikbaarheid en leefbaarheid kan worden verbeterd. We kijken dan naar oplossingen die 
zowel voor ondernemers, inwoners als bezoekers van onze gemeente een positief effect 
opleveren. 
  
Ondernemerschap in de zorg 
In 2023 is duidelijk geworden dat het Lokaal Preventie Akkoord (LPA) bij de gemeente geen 
hoge prioriteit meer had. Het bestuur heeft toen ook besloten niet meer mee te doen met de 
opvolger van dat akkoord, het Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA). De focus van dat 
nieuwe akkoord kwam exclusief te liggen op bepaalde groepen van de samenleving en slechts 
een deel van de gemeente. Daarmee was het voor onze ondernemers in de zorg niet zinvol 
meer om daarbij aan te sluiten. We hebben er alles aan gedaan om van het LPA een succes 
te maken en onze dank gaat uit naar die ondernemers die vol enthousiasme aan de slag zijn 
gegaan met de doelstellingen van het LPA, met name Carien van Brakel, die heel veel tijd en 
effort heeft gestoken in een toegankelijke website voor de gehele gemeente maar waarvoor 
uiteindelijk de steun vanuit het gemeentehuis ontbrak. 
  
Energietransitie 
MKB LV is aan de slag met energietransitie en duurzaamheid in allerlei vormen, zoals het 
realiseren van energiescans voor bedrijven. De in 2023 beschikbaar gestelde energiescans 
zijn gebruikt door ondernemers. In de samenwerking tussen de gemeente, Rabobank en MKB 
LV hebben we het mogelijk gemaakt dat elke ondernemer voor zijn bedrijf een kosteloze 
energiescan kan aanvragen. Energieke Regio zal deze uitvoeren en een advies uitbrengen. In 
2024 wordt deze Greendeal verlengd. Een praktisch middel dat je kan inzetten om zelf inzicht 
te krijgen hoe je kan verduurzamen binnen jouw bedrijf.  

 
We hebben een themabijeenkomst Energietransitie georganiseerd in Stompwijk. Een goed 
bezochte ontbijtsessie bij de familie Van Boheemen, waar duidelijk werd hoeveel kennis en 
kunde onze ondernemers al hebben en gebruiken op hun bedrijven in Stompwijk. Gemeente, 
MKB LV en ondernemers kwamen bij elkaar om over het onderwerp te sparren en elkaar te 
inspireren. Uit de evaluatie bleek dat dergelijke bijeenkomsten zeer worden gewaardeerd. 
In samenwerking met Stichting Duurzaam gaan we het komende jaar op zoek naar kleine en 
praktische initiatieven om te verduurzamen. We dagen onszelf uit om, samen met de 
gemeente en de ondernemers, initiatieven te ontplooien waar we allemaal iets aan hebben en 
die ook bijdragen aan een groenere omgeving. 
  
  
Revitalisering van de bedrijventerreinen 
MKB LV is aan de slag om de samenwerking op de bedrijventerreinen te verbeteren. Hoe 
meer we samendoen op het bedrijventerrein hoe meer we een vuist kunnen maken voor onze 
ondernemersbelangen. Schoon, veilig en bereikbaarheid zijn thema’s die je alleen gezamenlijk 
op kan pakken. MKB LV neemt het initiatief om samen met de ondernemers op het 
bedrijventerrein de onderlinge verbinding en betrokkenheid te vergroten. Dat doen we niet 



 

 

alleen in de eigen gemeente maar ook door te leren van wat er gebeurt in de regio. Om die 
reden zijn we ook lid geworden van Stichting Bedrijventerreinen Haaglanden. 
  
Investeren in het MKB 
Op maandag 3 april 2023 werd in het ADO Den Haag stadion in de skybox van 
“Entrepreneurs” de MKB-bijeenkomst met als thema ‘Investeren in het MKB’ georganiseerd. 
Tijdens de bijeenkomst werd gesproken over de rol van het MKB in de lokale economie en de 
mogelijkheden om samen te werken met de gemeente en andere partners. Wethouders Astrid 
van Eekelen en Philip van Veller waren aanwezig. Zij brachten de nieuwste ontwikkelingen 
vanuit de gemeente naar voren en gingen het gesprek aan met de genodigden. 
Daarnaast deelden Robin van der Zwan namens Trust and Law Incassoservices B.V. en Kevin 
Kuiper namens Stolp+KAB adviseurs en accountants de laatste ontwikkelingen op het gebied 
van fiscaliteit en nieuwe financiële wetgeving met de aanwezige ondernemers.  
 
Bestuurslid Roy ter Heijden sprak zijn wens uit om de samenwerking tussen ondernemers te 
bevorderen. Hij benadrukte het belang van een sterke en gezonde lokale economie en de rol 
die het MKB daarbij speelt. De bijeenkomst was zeer goed bezocht en het bestuur van MKB 
LV  zal zich blijven inzetten voor lokale ondernemers en een bloeiend ondernemersklimaat in 
de gemeente en regio. Samenwerking, verbinding en netwerken zijn hierbij essentieel. 
  
Voortdurend verbeteren en aanpassen 
MKB LV is ook intern aan het verbeteren en professionaliseren. De communicatie met onze 
leden kan verbeterd worden. We hebben een aantal keer een podcast opgenomen om kennis 
te delen en we organiseren ontbijtsessies voor en door ondernemers. Onze website en 
systemen krijgen een upgrade, zodat we onze agenda en activiteiten beter kunnen delen. Het 
ledenaantal groeit en we zijn meer zichtbaar in de gemeente. De gemeente weet ons te 
vinden als het gaat om de belangen van de ondernemers. Wil je ook bijdragen, dan kan dat 
door lid te worden en met ons in gesprek te gaan hoe jij met jouw bedrijf of expertise andere 
ondernemers kan ondersteunen. 
  
Financiën 
Tijdens de ALV op maandag 5 juni in Stompwijk zijn de jaarstukken 2022 gepresenteerd. Het 
boekkaar 2022 is afgesloten met een positief exploitatieresultaat van € 3.135. De kascontrole 
commissie heeft voorafgaand aan de ALV, haar werkzaamheden verricht en dit gerapporteerd 
aan het bestuur. Ondanks het geheel wegvallen van de collectieve lidmaatschappen van de 
vier winkelcentra, is de kaspositie van de vereniging vooralsnog gezond te noemen. 
 
Tevens is tijdens de ALV de begroting voor 2024 vastgesteld door de aanwezige leden. Deze 
laat een negatief exploitatiesaldo zien, wat wordt veroorzaakt door een hogere bijdrage aan 
evenementen en andere activiteiten zoals in dit verslag geschetst. Doel hiervan is mede meer 
leden aan onze vereniging te binden, waardoor de contributie opbrengsten moeten 
meegroeien. 
  
Communicatie 
De communicatie met de leden en relaties vindt plaats via digitale nieuwsbrieven, op 
sociale media en onze website www.mkb-lv.nl.   
  

http://www.mkb-lv.nl/


 

 

Bijlage A: Bestuur en organisatie 
 

 
Bestuur 
Voorzitter - Benedikte Zijlstra 
Vicevoorzitter - Lex Oostendorp 
Leden - Lisette Hospers 

- Leo Valk 
- Roy ter Heijden 
- Robin van der Zwan 

Administratie – vacature 
  
Ontwikkelingen bestuur 
In 2023 hebben zich geen wijzigingen voorgedaan in de samenstelling van het bestuur. Begin 
2024 heeft Sebastiaan Huis het bestuur verlaten. Wij danken hem voor de belangrijke bijdrage 
die hij aan het realiseren van onze doelstellingen heeft geleverd. 
 
Op onze website ziet u een overzicht van de taakverdeling van het bestuur en hoe u ons kunt 
bereiken. 
  
Ontwikkelingen leden 
Leidschendam-Voorburg kent  6840 ondernemers waarvan 4200 zzp’ers; 125 ondernemers 
zijn op dit moment aangesloten bij MKB Leidschendam-Voorburg via een individueel 
lidmaatschap. Het wegvallen van de collectieve lidmaatschappen is de belangrijkste reden van 
dit lage aantal. Het blijkt moeilijk de ondernemers die via een collectief lidmaatschap met ons 
verbonden waren te overtuigen dat een overstap naar een individueel lidmaatschap ook voor 
hen zinvol is; we zijn er immers voor alle ondernemers in onze gemeente.  
  
 

 


